
 
 
计算机工程与应用    2009 45 (36): 105-107    ISSN: 1002-8331   CN: 11-2127/TP  

 

网络、通信、安全 扩展功能 

本文信息

 Supporting info

 PDF(722KB)

 [HTML全文](0KB)

 参考文献

服务与反馈

 把本文推荐给朋友   

 加入我的书架 

 加入引用管理器

 复制索引

 Email Alert 

 文章反馈

 浏览反馈信息

相关信息

  本刊中 包含“服务质量”的 
相关文章 
本文作者相关文章 

· 张雪东  

· 饶 元  

LEO卫星网QoS遗传算法路由协议 

张雪东1，饶 元2

1.安徽财经大学 信息工程学院，安徽 蚌埠 233041  
2.南京邮电大学 计算机学院，南京 210003 

收稿日期 2009-8-25   修回日期 2009-10-12   网络版发布日期   2009-12-30   接受日期    

摘要  为了满足多媒体应用的QoS要求，卫星路由协议应该更有效地利用网络资源，提供更好的QoS保障。为此提
出了一个基于遗传算法的LEO卫星网络QoS路由协议，称为遗传卫星路由协议（GSRP）。改进了新的操作函数，如
适应度函数、终止函数，以及变异率和路由表。仿真结果表明，GSRP能够实现较少CBP和HBP的可靠的点对点时延
约束，以及比传统的算法更有效的负载平衡。 
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  Abstract
  To satisfy the QoS requirements of multimedia applications，satellite routing protocols should consider the issue of 
improving the utilization of network resource and providing better QoS guarantees.This paper proposes a QoS routing 
protocol for LEO satellite networks using genetic algorithm.This protocol is called as Genetic Satellite Routing Protocol
（GSRP）.Some key factors including Fitness Function，Termination Function，Mutation probability and Routing Table 
are improved.Simulation results show that GSRP can achieve guaranteed end-to-end delay bound with less CBP and 
HBP，and is more effective than traditional algorithms for load balancing.
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